
博士生资格考试报名须知  
  

Notice of Prelim Examination application  

根据我院现行博士生资格考试（Prelim）规定，学生需选择参

加本领域（major）和非本领域（minor）的考试，使得不同背景的

学生在基础知识层面上能够填平补齐，具有从事本学科前沿科研

工作所需的扎实知识基础和对相关跨学科领域的必要掌握。为更

好地督促学生在跨学科领域进行广泛的学习，经各实验室讨论，

对于非本领域（minor）考试报名有以下限制说明：  

  

According to TBSI Preliminary Examination (Prelim) regulations, 

PhD students are required to take Prelim in both major and minor 

research fields to complete their doctoral studies. To reinforce students’ 

academic knowledge of his/her own field as well as broaden students’ 

interdisciplinary ability, the following rules are applied on the minor 

selection:  

中心一:  

  
（1） 1a 和 1f 互为限选；  

（2） 1e 实验室学生只能在 1b 1c 1d 2c 2d 2e 范围内选择；   

（3） 报考 1b 实验室 minor 的学生须选修 1b 实验室开设的课程  



中心二：  
  

（1）2a 和 2b 互为限选  

 
中心三： 
    
（1）报考 3b/3f 实验室 minor 的中心一和中心二学生须选修 3b/3f 实

验室开设的课程 
  
Center 1:  

（1） Students of 1a and 1f lab can not take each other’s lab as minor.  

（2） Students of 1e lab can only take 1b\1c\1d\2c\2d\2e lab as minor 

（3） Students enrolled in 1b lab minor are required to take courses 

offered by 1b lab.  

Center 2:  

（1） Students of 2a and 2b lab can not take each other’s lab as minor.  

Center 3: 

（1） Students from center 1 and center 2 enrolled in 3b/3f lab minor  are 
required to take courses offered by 3b/3f lab.  

 


